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Blahoslavený
Josemaría
shromáždil v Praze
na 350 lidí

Pod názvem „Radost v
každodenním životě“ se konalo
14. března letošního roku v
Praze symposium při
příležitosti 100. výročí narození
zakladatele Opus Dei.

12.04.2002

Setkání, při kterém se sešlo přes 350
lidí, se odehrálo ve velkém sále
Městské knihovny. Své příspěvky



přednesli Mons. Dominik Duka,
biskup královehradecký, Radovan
Lukavský, herec a divadelní profesor,
Stanislav Sousedík, filosof z Karlovy
university a Josef Pustka, historik a
právník, který osobně poznal
zakladatele Opus Dei. Rozmanitost
oborů přenášejících přispívala k
přiblížení milé osobnosti tohoto
světce XX. století účastníkům
symposia. Jeho poselství tkvělo v
tom, připomínat a zároveň zhmotnit
skutečnost, že svatost není výsada
několika privilegovaných, nýbrž je
skutečností přístupnou každému.

Jak uvedla na začátku moderátorka
Zdena Králová, setkání je pražskou
částí Středoevropského kongresu,
který byl uspořádán i v několika
dalších městech jako Insbruck (18.1.),
Salcburk (9.3.), Linec (13.3.). Na řadě
jsou ještě Bratislava (6.4.), Brno
(22.4.), Graz (27.4.), Budapešť (4.5.) a
Záhřeb (16.5.). Závěr kongresu se
bude konat 22. 6. v rakouské



metropoli. Organizátorem symposia
byla Asociace pro podporu vzdělání,
občanské sdružení, které podporuje
různé vzdělávací činnosti v Čechách i
na Moravě.

Setkání začalo promítáním filmu
„Radost z svatosti“, který je krátkou
reportáží o životě zakladatele Opus
Dei a o dopadu této organizace
Katolické církve na každodenní
činnost mnoha lidí po celém světě. Po
promítání filmu, vystoupil Radovan
Lukavský s první přednáškou s
názvem „Úloha křesťana v mravní
kráse součastného umění“. Tento
známý divadelní herec a učitel se při
referátu dotýkal způsobu, jak je
možno posvěcovat se uměleckou
tvorbu: skrze vědomí, že umělecká
práce je prostředkem k hledaní
skutečné krásy a k vzděláni v ní.
Podle Lukavského, krása se
ztotožňuje s pravdou. „Je proto
důležité pěstovat v mladých lidech
modely vznešeného chování a dobře



a prozíravě používat sdělovací
prostředky.“ Lukavský podnítil
rodiče k tomu, aby neustoupili před
tlakem masmédií, který by mohl v
mladých divácích utvrzovat falešné a
nevhodné principy chování.

Mons. Duka při svém projevu s
názvem „Dialog křesťana s člověkem
3. tisíciletí“ projednal problematiku,
která se týká výstupu člověka naší
doby z Církve. Tento jev připisoval
uniku člověka před sebou. Když
popsal tuto realitu, navrhl všem
přítomným recept, který přesně
spočívá v tom, hledat osobní svatost,
což je něco podstatného v poselství
blahoslaveného Josemaríi: „Tyto
světové krize jsou krizemi svatých“
(Cesta, 301).

Filosof Stanislav Sousedik s
akademickou přísností probral
pojem pravdy v jeho logické a
ontologické úrovni. „Na rozdíl od
poznání zvířat, u člověka proces



poznání umožňuje, aby docílil
pravdy v abstraktním smyslu. Pravda
– jak vysvětlit Sousedik – je poznání,
které má Bůh o věcech. Důvodem
toho je, že jsoucnost pochází od Boha,
který je přetrvávající bytí. („Ipse Esse
Subsistens“ podle aristotelských a
tomistických výkladů). Jelikož Bůh je
Jednota, a v Něm nejsou ani díly ani
rozdílnost, ztotožňuje se v Něm bytí,
tvořící činnost a poznání.“

Konečně Josef Pustka, který kvůli
setkání přijel z Říma, přiblížil
účastníkům osobnost
blahoslaveného Josemaríi a vysvětlil
jaký vliv měl na jeho život fakt, že se
s ním osobně seznámil.
„Blahoslavený Josemaría se vždy
zajímal o mou rodinu a vždy se
vzpomněl na jména mé ženy – Ema –
a mých tří malých dcer – Johanka,
Pavla, Marie Ludmila –, přestože
nejsou moc rozšířena v Itálii“. Pustka
se zmínil o tom, jak mu blahoslavený
Josemaría pomohl růst i v lidských



ctnostech. „V mém případě – uváděl –
moje dcery zjistili, že po návratu z
duchovních cvičeních vedených
knězem Opus Dei maminka už
nemusela připomínat tátovi, aby
každé ráno dával papuče do nočního
stolku“ Pustka také probíral pojem
posvěcování všední práce, což
představil jako skutečnost, která
pochází z evangelia. Evangelium je
pamětní knihou na 30 let skrytého
života Krista, během kterých se
většinou věnoval každodenní práci.

Na symposiu byli přítomni lidé z
různých částí země (Plzeň, Třeboň,
Český Brod, Brno, Hradec Králové,
Jindřichův Hradec, Svitavy, Kladno,
Ústí nad Labem atd.). Mezi nimi
vynikla početná skupina pocházející
z Pardubic, kde několik věřících
prelatury odnedávna organizují
vzdělávací a formační činnosti.

Kladný ohlas, kterému se těší oslava
100. výročí narození zakladatele



Opus Dei, lze připisovat rostoucí
pobožnosti k němu zde u nás. Je
mnoho lidí, kteří se k němu obracejí
s prosbou o přímluvu, aby se jim
dostalo vyřešení jejich problémů. V
posledních dvou měsíců se rozdalo
víc než 7.000 informačních listů,
které obsahují různé informace o
zakladateli Opus Dei. Kancelář pro
případy blahořečení a svatořečení
dostává mnoho dopisů, ve kterých
mnoho lidí sděluje svoji radost ze
svatořečení bl. Josemaríi Escrivy,
které se bude konat 6. října letošního
roku na náměstí sv. Petra v Římě.
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